
 Oppsummering etter seminar i Utval for 
tenester og levekår 16. september 2020. 

  

 Vedtakspunkt i KS sak 104/20 Prioritering/ oppfølging  UTL Sak 057/20 16.09.20 

1 Kommunestyret sluttar seg til føringane i saka. Kommunen 
vil ta ei heilskapleg gjennomgang av korleis dagens 
institusjonsplassar vert nytta og vurderer kva synergi 
kommunen kan oppnå ved å endra struktur av dagens 
tenestetilbod. Saken omhandlar ein planperiode på ti år.  

Vert starta haust 2020. 
Nedsett ei arbeidsgruppe 
som får eit mandat til å 
arbeide med pkt. 1, 5, 10 
og 17 

Kommunestyret oppnevner ei  styringsgruppe som skal 
fremja ein gjennomføringsplan, med økonomiske 
konsekvensar for pkt 1, 3, 9, 12, 16, 17, 18 og 19 i KS sak 
104/20. Styringsgruppa vert samansett av…… 

2 Kommunestyret har en klar målsetting om at personar med 
hjelpebehov skal bu lengst mogeleg heime, og vil syta for at 
kommunen er i stand til å levere heildøgns tenester i 
heimane. Det vert i løpet av året fremja sak om ein 
opptrappingsplan for heimetenestene. Saka må også omtale 
utvikling av enda betre tilbod om avlasting, og omsorgslønn, 
for pårørande. 

Det trengs statistikk over 
timar brukt i heimetenesta 
for å vurdera behovet for 
opptrapping. Det vert 
fremja eiga sak i løpet av 
2020 

Det vert fremje eiga sak om ein opptrappingsplan for 
heimetenestene i løpet av hausten. Start på 
opptrappingsplan for heimetenestene vert vurdert lagt 
inn budsjettet for 2021 og i økonomiplan for perioden 
2021-2024. 

3 Det vert i planperioden vurdert om det skal byggjast fleire 
heildøgns institusjonsplassar. Eksisterande institusjonar skal 
leggje betre til rette for brukarar med demensdiagnose. Det 
vert fremja eiga sak for å tilpasse eksisterande institusjonar 
for å oppnå målsettinga, samt komande estimat for nye 
institusjonsplassar.  

Inngår som del av arbeidet 
med samfunnsdelen til 
kommuneplanen  

Kommunestyret oppnevner ei  styringsgruppe som skal 
fremja ein gjennomføringsplan, med økonomiske 
konsekvensar for pkt 1, 3, 9, 12, 16, 17, 18 og 19 i KS sak 
104/20. Styringsgruppa vert samansett av…… 

4 Ein av fløyane på Tednebakkane vert gjort om til ei skjerma 
eining for sers krevjande bebuarar. Drifta av tiltaket kan 
finansiert ved redusert kjøp av tenester frå eksterne 
leverandørar av pleie og omsorgstenester. Tiltaket føreset 
tilskotsmidlar frå Husbanken til ombygging, og eventuell 
prioritering av tiltaket frå statleg tiltakspakke i samband 
med Koronasituasjonen om tiltaket skal gjerast i 
inneverande år.  

Moglegheitsstudie vert 
starta i haust - vert nedsett 
eit forprosjekt som blir 
finansiert av unytta 
lånemidlar 2020  
(Ikkje avsett midlar frå 
statleg tiltakspakke) 

Kommunestyret vedtek å finansiere planlegging av 
ombygging Tednebakkane omsorgssenter, med inntil kr 
500 000 av unytta lånemidlar 2020. Prosjektet forvente 
gjennomført i løpet av 2021- investeringskostnader vert 
å kome attende til i budsjett 2021 



5 Dei 14 plassane i paviljongen ved Fjell sjukeheim vert teke i 
bruk til demente både til langtids plassar og til avlasting. 
Paviljongen vil primært verte brukt til avlasting. Kostnad vil 
vere ca. 15 mill.  

Sjå i samanheng med 
punkt 1- heilskapleg 
gjennomgang av korleis 
dagens institusjonsplassar 
vert nytta 

Plassane i paviljongen ved Fjell sjukeheim vert teken 
midlertidig i bruk til avlasting for 
demente/utskrivingslare pasientar frå sjukehus  
Kostnadene vert å kome attende til i samband med 
budsjett 2021. 

6 Fjell sjukeheim vert bygd om. Somatisk avdeling vert gjort 
om til tre fløyar, der minst to av fløyane skal vera til 
langtidsplassar til menneske med demens sjukdom.  

Inngår som del av arbeidet 
med samfunnsdelen til 
kommuneplanen  
 

Prosjektere ei ombygging av Fjell sjukeheim til tre fløyar, 
der minst to av fløyane skal vera til langtidsplassar til 
menneske med demens sjukdom. Prosjektet vert lagt inn 
i økonomiplanen for 2021-2024. 

7 Kommunedirektøren etablerer eit prosjekt som skal arbeide 
fram forslag til nytt heildøgns omsorgstilbod uavhengig av 
diagnose, som implisitt vurderer eit nytt bu- og 
servicesenter. I tillegg skal prosjektet vurdere å skaffe fram 
enten ved kjøp eller leige små bustader i blokk som er eigna 
for tett oppfølging. Dette er moderne bufellesskap med 
velferdsteknologi og heimetenester.  

Inngår som del av arbeidet 
med samfunnsdelen til 
kommuneplanen  

 

8 Omfanget av nye bustader vert å koma tilbake til 
samfunnsdel / arealstrategi. Bustadene skal ligge i nærleik 
til eksisterande sjukeheimar og kommunesenter.  

Inngår som del av arbeidet 
med samfunnsdelen til 
kommuneplanen  

 

9 Det skal etter behov trappe opp til døgnbemanning i 
omsorgsbustadene, som ligg tett att med sjukeheimane til 
dei som har stor trong for tilsyn og tenester heile døgeret. 
Det skal utarbeidast klare kriteria som fortel kva som skal til 
for å få denne type bustad tildelt. Det skal og utgreiast 
trong for eigne tilbod Om heildøgns omsorgstilbud for ulike 
grupper med særlege utfordringar, slik som personar med 
kognitive utfordringar, personar med utfordringar med 
rusmidler m.fl. 
 
 

Inngår som del av arbeidet 
med samfunnsdelen til 
kommuneplanen 

Kommunestyret oppnevner ei  styringsgruppe som skal 
fremja ein gjennomføringsplan, med økonomiske 
konsekvensar for pkt 1, 3, 9, 12, 16, 17, 18 og 19 i KS sak 
104/20. Styringsgruppa vert samansett av…… 

10 Ta i bruk dei ti ledige plassane ved LMS. Spissa tilbodet ved 
LMS og samla alle korttidsplassar, palliasjon og 

Vert starta haust 2020. 
Nedsette ei arbeidsgruppe 

Ta i bruk dei ti ledige plassane ved LMS til rehabilitering i 
løpet av 2021. Kostnaden (11. – 12. mill.) vert lagt inn i 
budsjettet for 2021. Å blande desse tenestene er ikkje 



rehabilitering i kommunen på ein stad. Kostnad ved 
årsverknad er 11. – 12. mill. avhengig av pasientgruppe. 

som får eit mandat som 
gjeld pkt. 1, 5, 10 og 17 

tenleg, 2. høgda i LMS er sett av til rehabilitering. Må 
presiserast kva ledige plassar i 2. høgda skal nyttasttil på 
kortare og lengre sikt. 

11 Planlegge oppstart av aksjonssenter på LMS. Alle bustader 
som mottek omsorgstenester skal være knytt opp med 
velferdsteknologi mot aksjonssenteret.  

Planlegging av oppstart 
hausten 2020. Sjå nærare 
omtale i saka 

Starte opptrappingsplan for etablering av eit 
aksjonssenter hausten 2020. Opptrappingsplanen må 
gjennomførast i samarbeid med aktuelle forskingsmiljø. 

12 Kommunestyret vil ha ein plan for å gjennomføre reforma 
«Leve heile livet» for å sikre at kommunen kan gjere nytte 
av dei aktuelle tilskotsordningane. Det vil bli arbeidd fram 
gode måtar for samskaping med pårørande, samt verte eit 
sterkt fokus på råd og rettleiing og oppfølging av personar 
med demens som bur heime, samt deira pårørande.  

Inngår som del av arbeidet 
med samfunnsdelen til 
kommuneplanen 

Følgje opp St nr19 «Leve heile livet» for å sikre at 
kommunen kan gjere nytte av dei aktuelle 
tilskotsordningane.  
 
Kommunestyret oppnevner ei  styringsgruppe som skal 
fremja ein gjennomføringsplan, med økonomiske 
konsekvensar for pkt 1, 3, 9, 12, 16, 17, 18 og 19 i KS sak 
104/20. Styringsgruppa vert samansett av…… 

Nytt 
pkt. 
13 

Kommunen vil ta initiativ for å få etablert eit 
kompetansesenter for velferdsteknologi i samarbeid med 
aktuelle forskningsmiljø og kommunen vil i samband med 
dette søkje om å få etablert eit kunnskaps- og 
utviklingssenter for sjukeheim og heimetenester. 

Inngår som del av arbeidet 
med samfunnsdelen til 
kommuneplanen 

Kommunen har intensjon om å etablerer et kunnskaps- 
og utviklingssenter for sjukeheim og heimeteneste i 
2021 blandt anna som ei satsing på helse og omsorg i 
den vidaregåande skulen. 

15 Kommunedirektøren kjem attende til kommunestyret med 
eiga sak som viser kostnadane ved tiltaka, i samband med 
budsjett og økonomiplan for 2021 – 2024. Saka vil verte 
fremja med bakgrunn i arbeidet med kommuneplanen sin 
samfunnsdel, og visa korleis ein skal kopla det saman med 
kommunen sin handlingsdel og økonomiplan.  

Kommunen sin 
samfunnsdel er ikkje 
ferdig. Det er ikkje mogleg 
å oppfylle pkt. 15 i 
samband med budsjett og 
økonomiplan 2021-2024 

 

16 Det er viktig å byggje opp institusjons- og omsorgstilbod 
spesielt tilpassa ungdom og unge vaksne. Eit miljø og 
aktivitetar tilpassa denne gruppa er viktig. Det er essensielt 
å sørge for medverknad frå denne gruppa i samband med 
utarbeiding av tenestetilboda.  
 

Inngår som del av arbeidet 
med samfunnsdelen til 
kommuneplanen 

Kommunestyret oppnevner ei  styringsgruppe som skal 
fremja ein gjennomføringsplan, med økonomiske 
konsekvensar for pkt 1, 3, 9, 12, 16, 17, 18 og 19 i KS sak 
104/20. Styringsgruppa vert samansett av…… 



17 Avasting til pårørande vert priortert for å førebyggje 
sjukdom blant pårørande, samt å bidra til god livskvalitet 
hos denne gruppa.  

Vert starta haust 2020. 
Nedsette ei arbeidsgruppe 
som får eit mandat til å 
arbeide med pkt. 1, 5, 10 
og 17 

Kommunestyret oppnevner ei  styringsgruppe som skal 
fremja ein gjennomføringsplan, med økonomiske 
konsekvensar for pkt 1, 3, 9, 12, 16, 17, 18 og 19 i KS sak 
104/20. Styringsgruppa vert samansett av…… 

18 Det er viktig å byggje opp tilstrekkeleg med heildøgns 
institusjonsplassar. Det er viktig å unngå bruk av dårleg 
tilpassa tenester i heimen der det er eitt klart behov for 
heildøgns oppfølgjing, i for eksempel sjukeheim. 

Inngår som del av arbeidet 
med samfunnsdelen til 
kommuneplanen 

Kommunestyret oppnevner ei  styringsgruppe som skal 
fremja ein gjennomføringsplan, med økonomiske 
konsekvensar for pkt 1, 3, 9, 12, 16, 17, 18 og 19 i KS sak 
104/20. Styringsgruppa vert samansett av…… 

19 I det vidare planarbeidet må det utredast forslag om 
oppretting av helsestasjon for eldre.  

Inngår som del av arbeidet 
med samfunnsdelen til 
kommuneplanen 

Kommunestyret oppnevner ei  styringsgruppe som skal 
fremja ein gjennomføringsplan, med økonomiske 
konsekvensar for pkt 1, 3, 9, 12, 16, 17, 18 og 19 i KS sak 
104/20. Styringsgruppa vert samansett av…… 

    

 


